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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Tehát akkor tényleg úgy fejezik be 2022-ben a kormányzásukat, hogy 
egyetlen évben sem emelték a családi pótlék, a gyes és az anyasági támogatás összegét?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Miközben  a  kormány  2022-re  5,2%-os  GDP növekedéssel  számol,  a  szociális  területre  jövőre
megint  kevesebb  jut  ebből.  A  szegénységben  élők  családok,  a  kisnyugdíjasok,  a  szociális
problémával küzdők, a munkanélküliek nem számítanak ennek a kormánynak.

A 2022.  évi  költségvetés  csak  a  kormány  tagjainak  és  üzleti  barátainak  jelenti  az  újraindítás
költségvetését, sokszázezer magyar családnak viszont újabb veszteségeket jelent, hiszen az évek óta
nem változó ellátások, támogatások lényegében már rég elinflálódtak.

Az elmúlt másfél év súlyos gazdasági és társadalmi válságot hozott az egész világon, és nálunk is.
Egy  válságban  a  szociális  hálón  erősíteni  kell,  nem  pedig  hagyni  tovább  foszlani,  főként,  ha
gazdasági  növekedéssel  számolnak.  A kormány szándékai  szerint  azonban a szociális  biztonság
alapjait érintően lényegében semmilyen érdemi beavatkozásra nem kerül sor. Milyen újraindításról
lenne szó azok számára, akiknek a fizetését, nyugdíját,  bármilyen támogatását havonta elviszi a
brutális mértékű élelmiszerár-emelkedés?

Az alanyi jogon járó családi támogatások továbbra sem változnak: a családi pótlék, a gyes, a gyet,
az  anyasági  támogatás,  sőt  még  a  babakötvény  is  14.  éve  változatlan  lesz  jövőre,  ahogyan  a
nyugdíjminimum is. Az anyasági támogatás előirányzata még csökken is. Ez talán azt jelenti, hogy
csökkenő gyerekszámmal tervez a kormány? Pedig az indoklás szerint „A kormány elkötelezett a
koronavírus-járvány idején és azt követően is a gyermekvállalás ösztönzése, a gyermeket nevelő
családok támogatása és életminőségük javítása mellett.”

Miközben jelentősen nő a lakástámogatásra fordított kiadások mértéke, ebből szinte semmit nem



kapnak a rászoruló családok, mivel a támogatások feltételeinek sem tudnak megfelelni.

Ha  a  nyugdíjakat  nem csak  az  alultervezett  inflációval  emelné  a  kormány,  hanem figyelembe
vennék a bérek emelkedését is, akkor 3% helyett több, mint 5%-kal lehetne emelni a nyugdíjakat.
De a méltányossági nyugdíjkasszák keretei  sem változnak évek óta.  A kisnyugdíjasok százezrei
továbbra kis küszködni fognak, miközben egyesek a milliós nyugdíjukból dőzsölnek.

A legszegényebbeknek járó ellátások között  van,  ami  16 éve  nem változik:  közgyógyellátás.  A
foglalkoztatást helyettesítő támogatás összege tíz éve 22 800 forint. Az elsősorban a rokkantsági
ellátásokból kiszorulók számára kialakított egészségkárosodási és gyermekfelügyeleti támogatás is
döbbenetesen alacsony összegű, az átlagellátás a 29 ezer forintot sem éri el. Embertelenség ilyen
alacsony összeget adni bárkinek is a megélhetéshez, de a kormány ehhez sem nyúl hozzá, mintha
minden rendben lenne!

Nem emelkedik a rászoruló gyermekek évi kétszeri támogatása sem, sőt a gyermekétkeztetésre is
mindössze egy milliárd forinttal  jut  több, de a  szociális  szünidei étkeztetés fajlagos támogatása
továbbra sem változik. Mégis képesek azt írni az indokolásban, hogy „A jelenleg is hatékonyan
működő rendszer továbbra is eredményesen fogja szolgálni a gyermekek magas színvonalon történő
étkeztetését.”

A  helyi  szociálpolitikára  jövőre  sem  jut  több,  ahogyan  nem  változik  a  szociális  bérpótlék
előirányzata sem. Mégis, az indokolás szerint: „Kiemelt célkitűzés a versenyképes fizetések elérése,
amelynek megvalósítása érdekében az ágazatban számottevő bérnövekedés valósult meg az elmúlt
időszakban a szociális ágazati összevont pótlék és egészségügyi pótlékon keresztül.” Versenyképes
fizetések?!! Továbbra is a szociális szférában a legalacsonyabb a dolgozók keresete: 2020-ban 196
ezer forintot kerestek, ami akkor az átlagkereset 73%-a volt.

Most fogadta el az Országgyűlés az egyszülős családokat érintően a gyermektartásdíj emeléséről
szóló javaslatot (amit egyébként 2012-ben a Fidesz csökkentett). Elvileg tehát most növekedni fog
az ellátás összege és bővül a jogosultak köre is majd, ehhez képest az ide tartozó költségvetési
előirányzat  jövőre  60  millió  forinttal  csökken.  Miből  lesz  erre  pénz,  ha  még  csökkentik  is  a
költségvetési sort?

Önöknek csak a saját családjuk fontos, a saját haverjaik, az átlagemberek élete, a magyar családok
mindennapjai nem érdekli Önöket. Szerencsére erre egyre többen rájönnek, minden kormányzati
propaganda ellenére. Végül mindig kiderül az igazság!

Önök úgy fejezik be kormányzásukat, hogy 2010 és 2022 között egyetlen évben sem emelték a
családi pótlékot (ahogyan 1998 és 2002 között sem). Jövőre 12 éves lesz az a gyermek, aki 2010-
ben született és aki után egy forinttal több támogatást nem kapnak a szülei,  hiszen még az egy
gyerekesek és a három vagy több gyermekesek adókedvezménye sem emelkedett.

Mindezek miatt kérdezem:

- Önök tartják magukat családbarátnak? 

- Tényleg úgy akarják befejezni 2022-ben a kormányzásukat, hogy addig egyetlen évben sem
emelték a családi pótlék, a gyes és az anyasági támogatás összegét?
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